宋蘇軾書前赤壁賦 書法藝術郵票



● 貼 (護) 票卡



• 預銷首日戳套票封



• 預銷原圖明信片



	青之間 中在下版目的	如惟母美人母夫一中曾有我也明日美食物塘居其人母夫一朝日日 在大學 一日 美国 衛 一日美食物 塘 馬和 雅而 日東食物 縣 馬利 雅而	少属月までまれた上京が で中華之間も密報は水 で日本はある 手和後者 で日本はある 手和後者	は 日本	在 是 成	
	onkaka 8	такина 8	откине 8	откият 8	OFFICE 8	
Constant Control of the Control of t	有色素等 在于我有知识和解 在 解 " 居如您如果如果我们不要 在 看你 " 在我和您如果如果我们不	如惟母或人母夫一中帝首即母母司母子 節葉不成日惟母子 節葉不成日惟母子 節葉	· 建大田一等 · 对加股公司并之报为 · 于中之别与密特以水 · 建大田一等 · 对加股公司并之别与密特以水	以	在 及 我 一月 就守在于 海水之数十月 就守在 五 及 大	宋蘇軾書前
×	OPERET S	эткинт 8	еткият 8	STREET 8	STREET 8	赤
ACKADOMACA	可之赞·华在于我有心理等,在如此和新位者称"在如果如果"在我们也是明·生徒如果如果如果如果如果如果如果如果如果如果如果如果如果如果如果如果如果如果如果	今條行美人等天]寺守有不守有不許近北部 一直依然時本 日本の日本の日本の日本の日本の日本の日本の日本の日本の日本の日本の日本の日本の日	· 建大明一等 - 可如後 · 建大明一等 - 可如後 · 建大明一等 - 可如後	(本屋故 本成之数七月既守藏于与古成之数十月既守藏于与	及城(上帽)
2	еткият 8	очиния 8	STREET 8	езимет 8	очиния 8	

• 郵票全張

顧客服務專線:0800-700-365 手機請改撥付費電話: (04) 2354-2030

宋蘇軾書前赤壁賦 卷 國立故宮博物院,臺北,CC-姓名標示-4.0 宣告@www.npm.gov.tw

- 添印四版夢龍團雙鯉郵票



壬戌之秋七月既望蘇子上 請明月之詩 安汎舟 将于赤 歷之下清風 擊空明方汗流光沙、失 中華民國郵票

特 752.1-752.5

各 548,000

(以上數量含珍藏摺內含郵票各2萬枚)



◆特 752

書法藝術郵票 — 宋蘇軾書 前赤壁賦(上輯)

發行日期:民國 113 年 9 月 25 日 票 幅: 33.4 × 58 、 35 × 58、

全張枚數:15(5×3) 30.4×58、31.7×58、

31.5×58(毫米)

用 紙:燐光郵票紙

設 計 者:曾凯智

刷 色:彩色

承 印 者:法國卡特安全印刷廠

印 法:平版

齒 度:14

為闡揚書法之美,本公司特以國立故宮博物院典藏之宋蘇軾〈書前赤壁賦〉 卷為主題,分次發行系列郵票3套,上輯郵票1套5枚, 面值均為8元,以聯刷方式印製。

蘇軾,字子瞻,號東坡居士,四川眉山人,兼善詩文、繪畫、書法, 其文學地位崇高,為北宋四大書家之一。〈書前赤壁賦〉為現今僅存 的蘇軾〈赤壁賦〉手蹟,筆墨豐潤沉穩,抒發對人生的體悟,為千古 傳誦的文學名作。

附帶發行:

1. 首日封(235毫米×120毫米) 每個新臺幣 3 元

2. 貼票卡 每張新臺幣 8 元

3. 護票卡 每張新臺幣 8 元

4. 活頁集郵卡 (含護卡套) 每張新臺幣 8 元

5. 原圖明信片 每套新臺幣 50 元

以上均自民國 113 年 9 月 23 日開始發售。

6. 預銷首日戳套票封 每個新臺幣 43 元

7. 預銷原圖明信片 每套新臺幣 90 元

以上均自民國 113年9月25日開始發售。

顧客如有需要,請向全國各地郵局、郵政博物館洽購,或上網至「i 集郵」(https://stamp.post.gov.tw) 訂購。

◆常139 添印龍鳳呈祥郵票

發行日期:民國113年9月25日

全張枚數:100(10×10)

用 紙: 燐光郵票紙

承 印 者:中央印製廠

票 幅:24×32(毫米)

刷 色:胭脂紅

印 法:雕刻凹版

齒 度:13½×12½



常 139.1 1.500.000

為應業務需要,添印102年11月15日發行之「龍鳳呈祥郵票」,面值50元。

◆常143 添印四版變龍團雙鯉郵票

發行日期:民國113年9月25日

全張枚數:100(10×10)

用 纸: 燐光郵票紙

承 印 者:中央印製廠

票 幅:24×32(毫米)

刷 色:紫藍色

印 法:雕刻凹版

廣: 13½×12½

中華民國新雲 100

常 143.1 2,000,000

為應業務需要,添印105年8月3日發行之「四版變龍團雙鯉郵票」, 面值100元。

Calligraphy Postage Stamps — "Former Ode on the Red Cliff" by Su Shi, Song Dynasty (I)









· 在孤女女人	大一中田市 · 化心學体	· 中心是在 · 中心是 · · · · · · · · · · · · · · · · · · ·	次 · · · · · · · · · · · · · · · · · · ·	放不月配寶 在于与 · · · · · · · · · · · · · · · · · · ·	
2000年 8 日本	2.5.1.1.1 8 分條持美人學夫/方容有 我之歌の情靜等 顯潔 在是微術機器和維而 發展	3. 10 日本の日本の日本の日本の日本の日本の日本の日本の日本の日本の日本の日本の日本の日	2000年2 名	本屋放 古以大山大风空殿下与 古以六山大水空殿下与	宋蘇軾書蘭
1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1	19 11 11 11 11 11 11 11 11 11 11 11 11 1	の ラ 月 月 日 日 日 日 日 日 日 日 日 日 日 日 日 日 日 日 日	は	海水 从	前赤葵城(上朝)

Customer Service Hotline: 0800-700-365

Payment number: (04) 2354-2030 if you dial through a cell phone

Orders from abroad for the above-mentioned items should be addressed to:

Department of Philately, Chunghwa Post Co., Ltd.

No.55, Sec. 2, Jinshan S. Rd., Taipei City 106409, Taiwan (R.O.C.)

Former Ode on the Red Cliff The National Palace Museum, Taipei, CC-BY-4.0 @ www.npm.gov.tw

2024 14

Philatelic Bulletin

- ◆ Calligraphy Postage Stamps "Former Ode on the Red Cliff" by Su Shi, Song Dynasty (I)
- ♦ Additional Print of Dragon and Phoenix Bringing Auspiciousness Postage Stamp
- ♦ Additional Print of 4th Print of Dragons Circling Two Carps Postage Stamp



舟之婺婦蘇子依然四	後舞幽餐之潛蛟江孤	注如訴餘音獨"不绝如	聲鳴:然如怨如慕如	吹洞籍者侍歌而和:其	余懷望美人号天一方容有	擊空明号并流光沙、多	歌之歌曰桂棹子蘭樂	於是飲酒樂甚扣能而如遺世獨立羽化而登像	清風而不知其所心觀。乎	万項之茫然浩、乎如憑虚	光接天銀一章之所如陵	於斗牛之間白雲横江水	少馬月出於東山之上張回	武學写完之章	奉酒属客			前明月之詩	徐来水波不與	容汎舟 将于赤 歷之下清風	壬成之秋七月院望蘇子与	赤度財
中華	FIG B	# (15 # (15 # (15	(5) 野 (60)	8	ф ў 1000	W R W	多 第 第	8	4	華民	M SE		8	ф ф	WE KI	M 部 !	-2) mi q2 q2	8	ф ў	194	超郵票	8

Sp.752.1-752.5 548,000 each

(20,000 each of the stamps in stamp collections included)



Calligraphy Postage Stamps — "Former Ode on the Red Cliff" by Su Shi, Song Dynasty (I)

First day of issue	September 25, 2024
Sheet composition	
Paper used	Phosphorescent stamp paper
Designer	Tseng Kai-chih
Printer	Cartor Security Printing (France)
Stamp size	$30.4 \times 58, 31.7 \times 58, 31.5 \times 58$ (mm)
Color	Colorful
Process	Offset
Perforation	14

In praise of the beauty of calligraphy, Chunghwa Post has chosen "Former Ode on the Red Cliff" by the Song dynasty poet-artist, Su Shi. This scroll is held in the National Palace Museum. Chunghwa Post has planned to present it in three sets. The first set has five se-tenant stamps with each stamp valued at NT\$8.

Su Shi, courtesy name Zizhan, sobriquet The Hermit of Dongpo, came from Meishan in Sichuan. He was equally good at poetry, painting and calligraphy and holds a high place in literature, acclaimed as one of the four great calligraphers of the Northern Song dynasty. The scroll with the Ode is one of the few extant works in his own hand. The brushstrokes are full-bodied yet sedate, showing his understanding of human life. The work is a classic piece of literature having proven its value for nearly a thousand years.

By-issues:

- (1) First Day Cover (235 mm × 120 mm): NT\$3 apiece
- (2) Folder (with or without mount): NT\$8 apiece
- (3) Loose-leaf album page: NT\$8 apiece
- (4) Maximum cards: NT\$50 a set
- (5) Pre-cancelled FDC affixed with a full set of stamps: NT\$43 apiece
- (6) Pre-cancelled maximum cards: NT\$90 a set

To purchase the relative philatelic products, please go directly to the post office branches, Postal Museum or order on line at https://stamp.post.gov.tw.

◆Def.139 Additional Print of Dragon and Phoenix Bringing Auspiciousness Postage Stamp

First day of issue	September 25, 2024
Sheet composition	100 (10 × 10)
Paper used	Phosphorescent stamp paper
Printer	Central Engraving and Printing Plant
Stamp size	24 × 32 (mm)
Color	
Process	Intaglio
Darforation	1214 × 1214



Def. 139 1 1 500 000

To meet business requirement, this Post has issued an additional print of the NT\$50 stamp of the "Dragon and Phoenix Bringing Auspiciousness Postage Stamp" issued on November 15, 2013.

◆ Def.143 Additional Print of 4th Print of Dragons Circling Two Carps Postage Stamp

· ·	
First day of issue	September 25, 2024
Sheet composition	100 (10 × 10)
Paper used	Phosphorescent stamp paper
Printer	Central Engraving and Printing Plant
Stamp size	24 × 32 (mm)
Color	
Process	Intaglio
Perforation	13½ × 12½



Def. 143.12,000,000

To meet business requirement, this Post has issued an additional print of the NT\$100 stamp of the "4th Print of Dragons Circling Two Carps Postage Stamp" issued on August 3, 2016.